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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 161479-24 23/22715 

Seniorrådsmøde 30.09.2024 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 12.00 

Mødelokale: Lokale 1.11 

Indkaldt:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Erik Larsen 

Afbud:  Anne Spangtoft, Annette Johansen 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: Christel og Frida om Digirehab (kl. 10.30-11.15) 

Referent:  Helle Petersen  

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Bedre kommunikation om Seniorrådets arbejde til borgere og politikere 

a. Beslutning: Referater og dagsordener fra Seniorrådets møder lægges op på First 

Agenda. Vedtaget. Start pr. 1/1-2025 og dagsorden/referat kun i First Agenda. 

b. Begrundelse: Seniorrådets referater og dagsordener skal være der, hvor oplysnin-

ger om de øvrige udvalg og råd også er, fx Handicapudvalgs, Foreningsudvalgs og 

Byråds, således at alle oplysninger af denne slags findes et sted på kommunens 

hjemmeside. Se https://dagsordener.htk.dk/#  

Dermed vil man også kunne abonnere på vores referater, så man får besked i sin 

mailboks, når oplysningerne tilgængelige 

 

3. Tilretning til forretningsordenen i forhold til tidsfrister for udarbejdelse af 

dagsorden 

a. Beslutning: Følgende tilføjes til forretningsordenens pkt. 2: "Dette sker senest om 

mandagen i ugen, hvor fredagsmøderne afholdes.". Vedtaget 

b. Begrundelse: Dette er blot en justering af forretningsordenen i forhold til beslutnin-

gen om udsendelse af dagsordener på sidste Seniorrådsmøde. 

 

4. Aflevering af nøgler til Fællesskabshuset v/Hans-Henrik 

Nøgler afleveres til Hans-Henrik på mandag. Vedtaget 
 

5. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

a. I referatet fra sidste borgmestermøde, pkt. 8 om servicebus og flextrafik, står der blot, at 
"Lars Koch deltager i mødet". Lars Koch fremkom med nogle refleksioner om økonomien i 
de 2 transportformer. Skal de ikke med i referatet?  
Svar: 
Det handler om flextur kontra servicebus. Erik sender oplæg til Charlotte som sender vi-
dere til Lars Koch. Svarene fra Lars Koch er sendt separat til seniorrådet efter mødet. 

b. Er det muligt at få lavet en samlet årskalender for BPR-møderne? 
Svar: 
Det er op til hvert BPR om de vil have en årskalender. Seniorrådet opfordrer på de næste 
BPR-møder de deltager i, at der fastsættes 4 datoer om året. 
 

c. Seniorrådet har med udgangspunkt i retssikkerhedslovens §32 inviteret borgmester, ud-
valgsformand for ÆSU og dig som centerchef til et samarbejdsmøde om tilrettelæggelsen 
af seniorrådsvalget 2025. Hvad mener du, at vi kan samarbejde om? 
Svar: 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 30.september 2024 

https://dagsordener.htk.dk/


 

 

Der blev aftalt møde omkring den politiske sag med Charlotte på torsdag 3/10 kl. 11.30-
12.30 i mødelokale 109. 

d. BPR'erne har tilsyneladende ikke indsendt høringssvar om budget 2025, selv om disse er 
høringsberettigede. Ved du hvorfor? 
Svar: 
BPR er generelt tilfredse med politikernes beslutninger og derfor har de ikke haft behov 
for at udarbejde høringssvar. 
 

6. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

 

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 04.09.2024? (fast punkt) 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

Referat Seniorrådsmøde 12.08.2024 

Baldersbo Plejehjem Tilsynsrapport 2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

3A – Budgetbemærkninger 

Politikerne spurgte ind til at der kun var afsat 2 mio. kr. af til åbning af 19 nye 

plejeboliger på Birkehøj. Blev beroliget med at der er penge andet sted i bud-

gettet. 

 

4A – Status på klager på ældre- og sundhedsområdet 2023 

Hvert år laves en opfølgning på klager til ankestyrelsen, herunder hvor mange 

vi har fået medhold i.  

Der har været flere sager igennem og kun halvt så mange klager som sidste 

år. Det er et tegn på at fagligheden er blevet løftet og ventetiden overholdes 

og at borgerne forstår afgørelsen. 

 

5I – Udarbejdelse af ny eller revideret sundhedspolitik 

Sundhedspolitikken udløber i år, men det blev besluttet at den gælder til og 

med næste år, da man afventer ny sundhedsreformen. 

 

b. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 02.10.2024:  

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Afrapportering MIGSOSU 

Sagen handler om migranter på uddannelse. På næste ÆSU-mødet kommer 

en temadrøftelse om sundhedsreformen, herunder 17 nye sundhedsråd. 

M – Referat Seniorrådsmøde 02.09.2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

        Ingen sager 

 

7.  Politiske Sager – Orientering fra de fagpolitiske udvalg (fast punkt) 

a. Ældre- og Sundhedsudvalget (alle) - gennemgået 

b. Arbejdsmarkedsudvalget (Annette) - Intet 

c.         Plan- og miljøudvalget (Erik) 

• Udvalget forkaster muligheden for en 

 fleksboligtilladelse i HTK-kommune, hvorved en helårsbolig kan 

konverteres til boligformål og omvendt. Det ville betyde en op-

hævelse af bopælspligten, hvilket man ikke er interesseret i. 

d. Fritid- og Kultur (Hans-Henrik) - intet 

e. Institution- og Skole (Anne) - intet 

f.         Socialudvalget (Finn) - intet 

g. Teknisk udvalg (Elisabeth) 

• 3.9: Der gives 360tkr. til cykelopladere 

• 1.10: Der etableres belysning på mange af kommunens cykel-

stier 

h. Økonomiudvalg (Steen) 



 

 

• møde 11/9. Domea.dk søger, på vegne af Danske Funktionæ-

rers Boligselskab, om godkendelse af skema B for 54 almene 

ældreboliger ved Gadehavegård. 

 

8. Besøg af Christel og Frida vedr. Digirehab 

 

Der er tale om et nyt projekt i HTK. Programmet Digirehab har eksisteret i ca. 10 år i 

andre kommuner. Christel og Frida har været ansat siden 01.06.2024, så de er ved at 

lande i jobbet. Der kommer hele tiden nye arbejdsgange til administrativ og forhold til 

borgerne. 

Begge er Social- og Sundhedsassistent så de har en bred baggrund som hjælper ifm. 

med bl.a. demente borgere. 

Christel og Frida har 15 borgere hver og en venteliste. De er selvtilrettelæggere og 

ringer og aftaler tid med borgerne. De har mange forskellige typer borgere, bl.a. med 

parkinson, sclerose, kræft og misbrugere. 

 

 

Frida viste programmet. 

 

Der er tale om et træningsforløb på 12 uger og der trænes 20 min. 2 gange om ugen 

hjemme hos borgeren. Alle kan få digirehab – dvs. personer der er kendt af hjemme-

plejen. 

 

Ved første møde laves en screening der tester hvad borgeren kan. Programmet gene-

rerer herefter et program til borgeren. Efter 4 uger screenes igen i forhold til forbed-

ringer / eller andre forhold. Således at træningen altid passer til borgeren. Ved støt 

forbedring, bliver træningen ”hårdere”. 

 

Træningen kan gøre at borgeren bliver mere selvhjulpen og måske ikke har brug for 

så meget hjælp i hverdagen eller udskyder flytning på plejehjem.  

 

Ved udskrivning fra hospitalet sker der en stor udvikling i løbet af træningen. 

 

Digirehab svarer til en Plejepakke med 200 min. hvis den står alene.  

 

Under 200 minutter om ugen følges med andre krav, fx hjælpemiddel. 

 

Hjemmetræning træder til hvor der er en barriere af en eller anden art, fx angst og de 

tager ikke arbejde fra Espens Vænge. Tilbuddet er tænkt til dem der ellers falder mel-

lem to stole. 

Hjemmeplejen registrerer udfordringer og giver besked. Man skal visiteres til forløbet, 

men trænerne er selvvisiterende. 

 

Hjemmetræningen kan ikke erstatte træning hos Espens Vænge, da Digirehab er et 

styrkeprogram og trænerne er nødt til at holde sig til Digirehab programmet. Hvor Es-

pens vænge har fysioterapeuter.  

Digirehab understøtter anden træning – fx bækkenøvelser for at senere at kunne gå 

på trapper.  

 

Det kan være hårdt at afslutte borgerne efter de 12 uger. Opfordrer til at borgerne 

fortsætte selv med fx noget træning. 

 

 

9. Økonomi.  

a) Seniorrådets regnskab og budget 2024 

Kassereren gennemgår periodens regnskab med udgangspunkt i det udsendte 

materiale. Taget til efterretning 

b) HTK budget 2025 

Høringssvar er fremsendt. Se vedhæftede bilag 1. Taget til efterretning 

c) Forslag til flere diæter (formand og fredagsmøder) – Indkommet efter fristen: 

Erik sender et skriftligt oplæg til formanden. Vedtaget 
 



 

 

10. Evaluering af borgmestermøde den 9.9., herunder diverse arbejdsopgaver. 

Referatet af mødet vedhæftes som bilag 2. 

a. Ref. Pkt. 2: Det blev det foreslået, at Axeltorv og busterminalen besigtiges sammen 
med repræsentanter for Seniorrådet, der udpeger de problematiske områder. 

i. Diskussion: FU foreslår Annette, Finn og Elisabeth til denne opgave. Afrappor-
tering på næste seniorrådsmøde.  Vedtaget 

b. Ref. Pkt. 3: Seniorrådet bliver indtænkt i forhold til relevante beslutninger vedrø-
rende Sundheds- og bevægehuset. 

ii. Diskussion: Hvem skal vi udpege som snorholder. Anne 
iii. Diskussion: Hvad er forventningerne til en snorholder? At man har tjek på, 

hvad der sker i sagen. 
c. Ref. Pkt. 4: Seniorrådet tager et møde med apotekeren vedrørende skiltning til parke-

ring bag apoteket. Seniorrådet frafalder punktet 
i. Diskussion: Hvem mødes med apotekeren? 

ii. Hvad er mandatet? 
d. Ref. Pkt. 5: Omlægning af line 118. 

i. Orientering: Lars Koch spørger Movia, om det kan lade sig gøre, at en af bus-
serne kører til rådhuset mellem klokken 10 og 14 

ii. Diskussion: Hvem er snorholder? Erik 
e. Ref. Pkt. 6: Læskure til line 123 på Bornholms Alle 

i. Diskussion: Hvem følger op på, hvornår læskurene opsættes? Erik 
f. Ref. Pkt. 8: Borgmesteren undersøger forskellige data vedrørende servicebussen og 

flextrafik 
ii. Orientering: se dagsordenen pkt. 5a 

g. Ref. Pkt. 9: Hedehusene station 
iii. Borgmesteren kontakter Bane Danmark for at høre, hvornår de etablerer en 

elevator 
1. Opfølgning? På næste borgmestermøde 

iv. Kommunikationsafdelingen undersøger, om vi kan lave en aktion med presse 
1. Opfølgning? På næste borgmestermøde 

 

11. Valg til Seniorråd 2025, specielt med henblik på valgformer 

a. Orientering: Da der nu arbejdes på en sag til ÆSU om valg til Seniorrådet, må der 
eksistere en budgetblok om samme. Da byrådet skal samarbejde med os om valgets 
tilrettelæggelse, jf. Retssikkerhedslovens §32, er det vigtigt, at vi kommer på banen 
hurtigst muligt. Derfor har jeg indkaldt borgmester, udvalgsformand og centerchef 
til et møde, hvor vi kan drøfte disse ting. Se vedhæftede bilag 3. 
Se punkt 5c. 

b. Beslutning: Seniorrådet vil have fremmødevalg til næste valg til Seniorrådet, da 
dette giver den absolut højeste stemmeprocent. Se bilag 4. Vedtaget 

 

12. Opfølgninger 

a. Husk vestegnstræf den 24.10 i Vallensbæk. Anne, Elisabeth og Steen deltager 

 

13. Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

a) Møde med Sundhedscentret den 1.10 flyttes pga. manglende tilslutning. Nyt 

møde er booket til 8/10 kl. 13.00-14.00 på Espens Vænge. 

b) HTK inviterer til en erindringsdag fra 70’erne. Det sker onsdag den 16. okto-

ber, kl.10-11:30 

c) CITY 2 afholder en foreningsevent den 16. november, kl.10. Vi deltager ikke 

 

14. Emner til orientering på kommende BPR-møder (fast punkt) 

a. Høringssvar til budget 2025 (bl.a. prisstigning på madservice, bortfald af 

tilsyn) 

b. Beslutning: Erik udarbejder en liste. Vedtaget 
 

 



 

 

15. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) 

Deadline til næste nr. af Senior Nyt: 20/11. Næste møde i udvalget er 

torsdag den 17. oktober, kl. 12 i Taastrup Have 

• Forslag: Medlemmerne af rådet skriver hver især en lille histo-

rie om os selv til FB, som sammen med et foto offentliggøres 

en gang om måneden. Vedtaget 
• Beslutning: Mindst 2 personer fra Seniorrådet møder op til hvert 

byrådsmøde. Steen sender deres mødekalender. Møderne planlæg-
ges den 30. september. Vedtaget 

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.) Besøg på Det Danske Madhus 

2/10 kl. 11.00 

c) Trafiksikkerhedsudvalget (Elisabeth) 

a. Beslutning: Lars Koch inviteres til vores januarmøde. Spørgsmål til 

Lars Koch tages op på næste seniorrådsmøde. 

d) Regionsældrerådet (Steen) 

a. Næste møde den 10.10. Den nye regionsinddeling kommer på 

dagsordenen, 

e) Ældrevenlige bydele (Erik og Hans-Henrik): Næste møde 8.10, kl. 16.30 

f) BPR – herunder hjemlighed (fast punkt): redegør på vores BPR-møder, her-

under hjemlighed. 

• BPR Baldersbo: (Erik, suppleant Anne) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) 

• BPR Henriksdal: (Annette, suppleant Steen)  

• BPR Sengeløse: (Anne, suppleant Elisabeth) 

• BPR Torstorp: (Elisabeth, Finn)  

 

16.  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Er udsendt 29.09. 

 

17. Høringssvar (fast punkt) Ingen 

Ingen høringssvar 

 

18. Punkter til senere behandling 

 

1) Seniorrådsmøde november - Anders Stæhr, Boblberg 

2) Seniorrådsmøde januar 2025 – Lars Koch 

 

19. Eventuelt (fast punkt) 

• Erik – Velfærdsrejser for ensomme ældre. Det er ikke noget HTK arbejder med. 

• Erik - Parkeringsvagter på Taastrupgård – regler for hjemmeplejen. Erik sender til 

Charlotte. 

 

 

 

 


